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Referat  
Dato:  Torsdag den 04. maj 2023 

Mødetidspunkt:  17:00 

Møde afsluttet:  19:00 

Mødelokale:  Sollentuna II 

Medlemmer:  Søren Friis Trebbien (C), Michael Sabroe (C), Sara 

Benzon (F), Lars G. Jensen (A), Martin A. Nørgaard 
(borgerrepræsentant), Henrik Ryder Hansen 

(borgerrepræsentant), Søren Espersen 
(borgerrepræsentant), Ulrik Larsen (Hvidovre Sejlklub), 

Preben Jacobsen (Hvidovre Vinterbadere), Hans Ulrik 
Larsen (Hvidovre Roklub), Gunnar Nielsen (Hvidovre 

Handicapråd), Leon Tilgaard (Gf. Strandøre, Strandvang 

og Lodsgården), Finn Halberg (boligselskaberne 

HvidovreBo og Danalund) 

Fravær med 

afbud:  

Helle Adelborg (A), Bettina Clasen-Nyqvist 
(borgerrepræsentant), Helen Eklund 

(borgerrepræsentant), Anja Lindelof (Hvidovre 

Søspejdere), Keld Broksø (Hvidovre Kajakklub) 

Bemærkninger:  
 

 

 



Referat for 

Havneudvalget 

04-05-2023 

 

 2 

1. Havneudvalgets 5. møde  
J.nr.:  08.00.00 G01 

Sagsnr.:  22/19432 

      

 

MØDEAGENDA 

Torsdag den 4. maj 2023, kl. 17:00 – 19:00, holder Havneudvalget møde i lokalerne 

’Sollentuna’ på rådhusets 5. sal.  

 

Mødet starter med en orientering om status på udvalgets arbejde, havneprojektets 

økonomi og om de igangværende renoveringer af molerne. 

 

Dernæst orienteres udvalget om processen for skitseprojektet for den nye bygning til 

multianvendelse (roklubben, foreningsbrug, undervisning, mv) og forbindelsen til 

havnens øvrige arealer.  

 

Herefter samles op på kommentarer og idéer, som kom ind i perioden 21. december – 

17. januar på den digitale borgerportal ’Deltag Hvidovre’. Punktet blev udskudt på 

udvalgets seneste møde. Der indkom 70 opslag med idéer (udover Havneudvalgets egne 

49) samt 73 kommentarer til idéerne og en række stemmer for / stemmer i mod 

(tommelfinger op/ned). De indsamlede kommentarer og idéer findes i vedlagte bilag og 

kan desuden ses på Deltag Hvidovre under projektet ’Bidrag til udvikling af Hvidovre 

Havn’. 

 

Endelig skal udvalget drøfte Nordmolens kommende aktiviteter.  

 

Dagsorden 

1. Velkomst ved formanden  

2. Status og økonomi  

3. Ny bygning til multianvendelse (roklubben)  

4. Disponering af øvrige arealer  

5. Opsamling på borgerforslag på Deltag Hvidovre  

6. Workshop: Nordmolen  

7. Den videre proces 

8. Tak for i dag 

 

INDSTILLING 

Direktøren indstiller til Havneudvalget 

 

1. at tage orientering om status og økonomi til efterretning 

2. at tage orientering om borgerforslagene på Deltag Hvidovre til efterretning, som 

indgår i udvalgets videre arbejde 

3. at drøfte kommende aktiviteter på Nordmolen.  

BESLUTNING I HAVNEUDVALGET DEN 04-05-2023 

 

Ad 1. 

Havneudvalget tog orienteringen om status og økonomi til efterretning. 

 

Ad 2. 

Havneudvalget tog orienteringen om borgerforslagene på Deltag Hvidovre til 

efterretning, som indgår i udvalgets videre arbejde. 
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Ad 3. 

Havneudvalget drøftede kommende aktiviteter på Nordmolen og havde følgende ønsker: 

 

• Byggefeltet på Nordmolen kan om muligt gøres større mod øst. 

• I byggefeltet ønskes plads til et maritimt center, en lille café/ishus og offentlige 

toiletter fx i én bygning. 

• Desuden er der ønske om en grillhytte og en legeplads i byggefeltet – hvis der ikke 

er plads i feltet, kan det undersøges, om disse kan placeres i Lodsparken, som dog 

er omfattet af fredningsbestemmelser. 

• På det yderste stykke af Nordmolen ønskes nogle blå opmærksomhedspunkter, 

placeret efter arkitektens vurdering eller Lokale- og Anlægsfonden kan adspørges, 

som har erfaring hermed. 

• Det er et ønske, at der etableres en halvbro ud i vandet, som kan opfylde tre 

funktioner. Dette kunne praktisk gøres ud fra det tidligere jollested på molen: 1) en 

alternativ passagevej i området og en oplevelse for alle, 2) muligheder for 

undervisning, f.eks. vil der være gode forhold til at kigge på krabber, 3) mulighed for 

at isætte lettere maritime aktiviteter (f.eks. SUP) 

• På det yderste stykke af Nordmolen kunne der etableres shelters og/eller et vartegn 

fx et fuglekiggetårn. Udendørsbrus og omklædning til vinterbadere kunne være i 

bunden af tårnet. 

• I Lodsparken kunne der være motionsredskaber - parken er dog omfattet af 

fredningsbestemmelser. 

• Et kajakhotel kunne placeres i Lodsparken eller længere henne mod en pontonbro, 

der er velegnet til kajakker. 

• Kunstrådet bliver bedt om at komme med idéer til effekter/aktiviteter mellem 

bygninger og de enkelte elementer på facader, i belægninger etc. 

 

Udvalgets ønsker gives til arkitekten, som forbereder en inspirationsskitse til den nye 

bygning til multianvendelse og omkringliggende arealer. Arkitekten vil på udvalgets 

næste møde indgå en dialog med udvalget om sit indledende bud. Arkitekten vil blive 

bedt om - til det næste eller et kommende møde - at invitere en relevant oplægsholder 

fra en referencehavn, som kan fortælle om sin proces og myndighedshåndtering. 

Desuden inviteres Hvidovre Kunstråd til en dialog om sine idéer. 

 

Havneudvalgets næste møde holdes den 6. september 2023, kl. 17:00-19:00. 

    

 
 

BILAG:  

1.  Åben 1- Københavns Universitet landskabsarkitektur - 

Præsentation af eksamensprojekter 
 (90350/23) 

2.  Åben 2- Samlede ideer til udvikling af havnen - Deltag Hvidovre  (25105/23) 

3.  Åben 3- Kommentarer til idéer på Deltag Hvidovre  (25106/23) 
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Bilagsoversigt 
 

1.  Åben Punkt - Havneudvalgets 5. møde 

   

1.  Københavns Universitet landskabsarkitektur - Præsentation af eksamensprojekter 

(90350/23)  

2.  Samlede ideer til udvikling af havnen - Deltag Hvidovre (25105/23)  

3.  Kommentarer til idéer på Deltag Hvidovre (25106/23)  
  


